
Protokół Nr XXIX.2021 

z sesji Rady Gminy Górzyca 

odbytej w dniu 24 czerwca 2021 r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy p. Krzysztof Bańka o godzinie 13
00 

otworzył sesję 

i po powitaniu radnych oświadczył, że na sesji obecnych jest 12 radnych, co 

stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

Nieobecni radni: radny Krzysztof Krupa, radny Ryszard Dębiński i radna Maria 

Palmowska.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że obradowanie  odbędzie się  zgodnie                        

z wytycznymi  ustawy  dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach 

związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem   i zwalczaniem COVID-19, 

innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (Dz. U. 

z 2020 r. poz. 374 ze zm.).  

 

Przewodniczący rady przedstawił wniosek Wójta Gminy o  zmianę  porządku 

obrad  XXIX sesji Rady Gminy Górzyca poprzez dodanie do punktu  10 punkty: 

10a. o treści:  „Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości położonej w miejscowości Laski Lubuskie stanowiącej własność 

Gminy Górzyca” oraz punkt 10b. o treści „Podjęcie uchwały w sprawie 

określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Górzyca na rok szkolny 

2021/2022”. 

 

Przewodniczący Rady spytał radnych czy zgłaszają propozycje do porządku 

obrad sesji? 

 

Z uwagi na brak innych propozycji Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie jawne wprowadzenie zmian   w porządku obrad sesji zgodnie z ww. 

wnioskiem. 

 

Radni jednogłośnie 12 głosami „za” wyrazili zgodę na wprowadzenie zmian               

w porządku obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu XXVIII sesji Rady Gminy. 

4. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 



6. Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Górzyca za 2020 rok i podjęcie 

uchwały w sprawie  udzielenia Wójtowi Gminy Górzyca wotum zaufania. 

7. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego Gminy Górzyca za 

2020 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Górzyca za 

2020 r. 

a) Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 

Górzyca za 2020 rok. 

b) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Górzyca za 2020 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami oraz ustalenia wysokości tej opłaty i ustalenia 

stawek za pojemniki na terenie Gminy Górzyca. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa 

domowego. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu nr 1 do 

porozumienia z dnia 9 stycznia 2020 r. w sprawie powierzenia miastu 

Kostrzyn nad Odrą części zadania publicznego w postaci "Zapewnienia 

opieki nad bezdomnymi psami i zapobieganiu bezdomności psów poprzez 

prowadzenie schroniska dla zwierząt w Górzycy". 

10a. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości  

     położonej w miejscowości Laski Lubuskie stanowiącej własność Gminy  

     Górzyca. 

10b. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w  

     Gminie Górzyca na rok szkolny 2021/2022. 

11. Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej w Górzycy  za 

2020 rok. 

12. Plan działań szkół i Gminnego Ośrodka Kultury w Górzycy w okresie 

wakacyjnym 

13. Pisemne interpelacje i zapytania radnych. 

14. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o treści złożonych interpelacji                    

i zapytań od poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na nie.  

15. Wolne wnioski i informacje.  

16. Sprawozdania komisji Rady o ich pracach w okresie międzysesyjnym lub                 

w sprawach projektów uchwał. 

17. Zakończenie obrad XXIX sesji Rady Gminy.  

 

Realizacja porządku obrad: 

 

Ad. 1, 2,  

Zrealizowano na wstępie. 

 



Ad. 3 

Przyjęcie protokołu XXVIII sesji Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół został zamieszczony na 

stronie BIP i spytał  czy radni zgłaszają uwagi do protokołu  z obrad XXVIII 

sesji Rady Gminy. 

 

Radni nie zgłosili innych uwag do protokołu  i w wyniku głosowania jawnego 

protokół Nr XXVIII.2021 został przyjęty jednogłośnie 12 głosami „za”. 

 

Wyniki imienne z głosowania oraz płyta z transmisją obrad stanowią załącznik 

do protokołu. 

 

Ad. 4 

Informacje Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych                 

w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że jego działania w okresie 

międzysesyjnym były związane ze sprawami organizacyjnymi Rady Gminy                

i z przygotowaniem materiałów na sesję oraz rozmowami z mieszkańcami 

gminy. 

 

Ad. 5 

Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

 

Informacje Przedstawił Wójt Gminy Robert Stolarski. 

 

Ad. 6 

Rozpatrzenie raportu o stanie gminy w 2020 roku i podjęcie uchwały                        

o udzieleniu Wójtowi Gminy Górzyca wotum zaufania.  

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że  raport o stanie gminy za rok 

2020 został opracowany zgodnie z  Ustawą o samorządzie gminnym, która 

zobowiązuje Wójta Gminy w terminie do dnia 31 maja  do przedłożenia Radzie 

Gminy raportu, który obejmuje podsumowanie działalności wójta w roku 

poprzednim, w szczególności realizację polityk, programów i strategii uchwał 

rady gminy  i budżetu obywatelskiego. Zgodnie z wytycznymi Wójt Gminy 

Górzyca 27 maja 2021 r. przedłożył opracowany raport o stanie gminy  w 2020 

r., który radni otrzymali we właściwym terminie do analizy. Przed podjęciem 

uchwały o udzieleniu wotum zaufania na sesji w dniu dzisiejszym  raport 

wymaga przeprowadzenia debaty, w której mogą uczestniczyć również 

mieszkańcy gminy.  

 



Wójt Gminy szczegółowo omówił raport o stanie gminy w 2020 roku. 

       

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że opinia Komisji Rozwoju 

gospodarczego i gospodarki komunalnej w dniu 21 czerwca 2021 r. była  

pozytywna i otworzył dyskusję. 

 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne 

podjęcie uchwały o udzieleniu Wójtowi Gminy Górzyca wotum zaufania.  

 

Ww. uchwała Nr XXIX.158.2021 została podjęta 12 głosami „za” przy 0 głosów 

„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących” /kopia uchwały stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. 7 

Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego Gminy Górzyca                 

za 2020 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Górzyca za 

2020 r. 

 

Skarbnik Gminy Beata Gołębiowska przedstawiła i omówiła kolejno: 

Sprawozdanie z wykonania budżetu, Sprawozdanie finansowe, Informację                     

o stanie mienia komunalnego oraz odczytała opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej zawartą w uchwale Nr 253/2021 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 4 maja 2021 r. 

/wszystkie wymienione dokumenty stanowią załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Stałych Rady Gminy odczytali pozytywne opinie                 

o przedłożonym Sprawozdaniu: 

Komisja Rewizyjna Maria Syktus; 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej Maria Palmowska; 

Komisja Sfery Socjalnej Anna Lenard; 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Ryszard Cieślak. 

Wszystkie opinie stanowią załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

 

a) Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 

Górzyca za 2020 r. 

 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Bańka.  

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie 

jawne podjęcie uchwały  w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 



finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Górzyca za 

2020 r. 

 

Ww. uchwała Nr XXIX.159.2021 została podjęta 12 głosami „za” przy 0 głosów 

„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących” /kopia uchwały stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

b) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Górzyca za 2020 rok. 

 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy, odczytał uchwałę Nr 

317/2021 z dnia 31 maja 2021 r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Zielonej Górze o wniosku Komisji Rewizyjnej /kopia 

uchwały RIO stanowi załącznik do protokołu  i  otworzył dyskusję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy w komentarzu stwierdził, że pomimo trudności 

finansowych gminy zrealizowano dużo zadań. Wyraził uznanie dla pracy Wójta 

Gminy i dobrego zarządzania finansami oraz  całą Gminą. 

 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne 

podjęcie uchwały w sprawie udzielenia  absolutorium Wójtowi Gminy Górzyca. 

 

Ww. uchwała Nr XXIX.160.2021 została podjęta 12 głosami „za” przy 0 głosów 

„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących” /kopia uchwały stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy w imieniu Rady Gminy oraz obecni na sesji złożyli 

gratulacje Wójtowi Gminy. 

 

Wójt Gminy Robert Stolarski podziękował za udzielone mu absolutorium. 

Stwierdził, że jest to zasługa całego zespołu: Sekretarza, Skarbnika, 

Kierowników jednostek organizacyjnych gminy, pracowników samorządowych 

i również radnych Rady Gminy Górzyca. 

 

Ad. 8 

Projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami oraz ustalenia wysokości tej opłaty i ustalenia stawek za pojemniki na 

terenie Gminy Górzyca. 

 

Projekt uchwały przedstawił i omówił radny Kazimierz Wontor. 

Sekretarz Gminy Anna Kwiek-Judycka przedstawiła opinię Wójta Gminy                      

w sprawie przedłożonego projektu uchwały oraz opinię prawną przygotowaną 



przez radcę prawnego Ryszarda Koniecznego /opinia stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że opinia Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej w dniu 21 czerwca 2021 r. była 

negatywna i otworzył dyskusję. 

 

- Radny Kazimierz Wontor przedstawił obszerną wypowiedź uzasadniającą 

decyzję o przedłożeniu omawianego projektu uchwały pod obrady sesji jako 

inicjatywa uchwałodawcza / treść całej wypowiedzi stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu.  

 

- Rady Rafał Baran powiedział, że chciałby odnieść się do uzasadnienia projektu 

uchwały oraz do opinii prawnej i opinii Wójta do tego projektu uchwały. 

Stwierdził, że błędnie zinterpretował projekt uchwały w treści zaproponowanej 

przez Radnego Kazimierza Wontor, uznając że Regionalna Izba Obrachunkowa 

jest instytucją, której opinie są dla nas wyznacznikiem i że Gmina nie może 

ustalić obniżki, która by dotyczyła jednego mieszkańca. Radny zacytował treść 

pisma od Regionalnej Izby Obrachunkowej, z której wynika że … „Izba 

sprawuje jedynie nadzór na podstawie kryterium zgodności z prawem nad 

określonymi uchwałami i zarządzeniami organów j.s.t i związków komunalnych 

i nie ma możliwości szerszej ingerencji nadzorczej w działalność 

uchwałodawczą jednostek samorządu terytorialnego.” ...  

Projekt uchwały różni się od obowiązującej uchwały tylko w punkcie 2 §2 oraz 

dodany jest § który zobowiązuje administrację gminy i Wójta do skutecznego 

poinformowania  wszystkich właścicieli nieruchomości o zmianach. Dzisiejsze 

wyliczenia za bioodpady to: 64707 zł : 3459 mieszkańców, to zdaniem radnego 

jest błąd, bo około 50% - 25% (radny Wontor sprawdził, że nie jest to nawet  

10%) mieszkańców wystawia worki. Radny proponuje przyjąć że 25% 

mieszkańców z liczby 3459  wystawia worki, co daje nam liczbę  około 865 

mieszkańców, którzy faktycznie wystawiają worki z bioodpadami. Takie 

wyliczenie radny Baran proponuje zastosować: 64707 zł : 865 mieszkańców co 

daje kwotę 6,23 zł i tyle wynosi w przybliżeniu koszt obniżki za kompostowanie 

bioodpadów. Radny wyjaśnia, że wyliczenie zastosował zgodnie z wyrokiem 

Sądu Administracyjnego z dnia 30 lipca 2020 r. w którym ustawodawca nie 

wskazuje sposobu wyliczenia, nie podaje wzoru i danych potrzebnych do 

kalkulacji kwoty zwolnienia i w ten sposób daje swobodę w tym zakresie i nie 

można uznać, że istnieje tylko jeden sposób wyliczenia. Radny stwierdził, że 

przedłożone w kalkulacji wyliczenie nie musi być w takiej formie, jest to tylko 

przykład i można zastosować inne. Możemy kwotę podzielić nie na liczbę 

wszystkich mieszkańców tylko na liczbę około 25% tych, którzy faktycznie 

korzystają z usług. Z przedstawionej kalkulacji wynika, że 2594 mieszkańców 

skorzystałoby z tej zniżki. Radny podał wyliczenie: 2594 x 5zł x 12 miesięcy, co 



dałoby kwotę ponad 155 000 zł z budżetu gminy i jest to trochę dużo. Radny 

stwierdził, że wszyscy musieliby zadeklarować się i spełnić warunki dotyczące 

kompostowania, musieliby przejść przede wszystkim kontrolę urzędnika w tym 

zakresie i w tej sytuacji ze 100% uprawnionych być może skorzystałoby ok. 

50%, ale zdaniem radnego byłaby to liczba około 30%. Przy tej zawyżonej 

prognozie w okresie 12 miesięcy musielibyśmy dołożyć 40000 zł do budżetu, 

ale odliczając mniejszą ilość oddawanych odpadów, niższy koszt za transport, 

niższe koszty, mniejsze koszty mieszkańców, którzy płacą a nie korzystają z 

tych usług - będą mniej płacić. Zdaniem radnego to na pewno nie będzie kwota 

200 000 zł, której nie planowano w zeszłym roku przy milionowym procesie. To 

nie jest wina mieszkańców, bo oni tego nie planują, możemy się spodziewać 

nieuczciwości z tej strony, ale tego nie unikniemy.  

Radny Baran w odniesieniu do opinii prawnej stwierdził, że osobiście nie zna 

się na prawie administracyjnym i z pewnością się nie pozna. Jest to chyba 

pierwsza inicjatywa uchwałodawcza i niestety popełniliśmy błędy. W opinii 

prawnej zarzucono że projekt uchwały nie spełnia wymogów zawartych                        

w statucie gminy, że brak informacji o potrzebie podjęcia tej uchwały i skutkach 

finansowych. Celem jest sprawiedliwa ocena opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. Przykład rodziny, bo to najprostsze odniesienie do 

sytuacji w naszej gminie. Zastosowanie stawki opłat adekwatnej  do wpłacanej 

kwoty przez właściciela i sprawiedliwa ocena sytuacji – to jest potrzeba 

przedłożenia tego projektu uchwały. W przedłożonym projekcie uchwały brak 

jest informacji o skutkach finansowych, to fakt, ale radny stwierdził że nie 

jesteśmy fachowcami w tej dziedzinie i nie obracamy się w tym temacie. Każdy 

z nas może to przeanalizować w następujący sposób: nie będzie towaru to nie 

będzie kosztów. Dokładne skutki możemy poznać po kilkunastu miesiącach jej 

obowiązywania. Jest informacja, że nie możemy znać kwoty zastosowanych 

zwolnień i źródła z jakiego miałby być pokryty brak kwoty w budżecie. Radny 

stwierdził, że takie stwierdzenie możemy stosować do każdej uchwały  

dotyczącej gospodarki odpadami, bo w ubiegłym roku dopasowano do systemu 

ponad 200 000 zł, więc dlaczego nie przewidzieliśmy w uzasadnieniu o ile 

możemy się pomylić w skali roku i nie zaplanowaliśmy w budżecie z czego 

zrezygnować, aby tę dziurę pokryć. Czy były propozycje, które równoważyłyby 

te braki? Nie było. Od nas ta opinia prawna tego wymaga. Również w ocenie 

radnego opinia prawna jest przekłamana, gdyż zawiera w twierdzeniu §4 

uchwały: cyt. … ponownie zawiera niedopuszczalne w prawie zobowiązanie  

adresowane do „administracji Gminy Górzyca oraz Wójta Gminy Górzyca”,  

jest to oczywiste i rażące  naruszenie przepisu §58 ust. 2 pkt 5 Statutu 

nakazujące określenie jednego konkretnego organu odpowiedzialnego za 

wykonanie uchwały. Wg. projektodawców – zobowiązanymi do wykonania 

uchwały mają być: „administracja Gminy Górzyca oraz Wójt Gminy Górzyca. 

Taki zapis jest oczywiście, gdyż jedynym organem zobowiązanym do 

wykonania uchwał jest Wójt Gminy Górzyca, a to jest już wskazane                        



z §5 projektu uchwały! …  Radny stwierdził, że to nie prawda, ponieważ wg 

projektodawców §4 projektu uchwały zobowiązuje administrację Gminy 

Gorzyca oraz Wójta Gminy Górzyca do skutecznego poinformowania i nie ma 

tam zapisu jak w treści jak przytoczonej w opinii prawnej. Stwierdzenie przez 

radcę o niedopuszczalnym w prawie zobowiązaniu  brzmi bardzo poważnie i 

wpływa na państwa psychologiczny odbiór i opinię. Zdaniem radnego prawo w 

Polsce może być interpretowane na wiele sposobów i podał przykład z ostatniej 

sesji Rady Gminy, na której omawiana była informacja na temat działalności 

CZG12 , na pytanie o Gminy które wypisały się z systemu zdawania odpadów: 

Gminy Witnica i Cybinka, uzyskałem odpowiedź, że grożą im kary wynikające 

ze Statutu. Po kontakcie z jedną z tych Gminy z osobą odpowiedzialną za 

gospodarkę odpadami uzyskałem odpowiedź, „że to zależy jak i kto to 

interpretuje”, posiadają opinię prawną pozytywną dla nich i nie obawiają się 

sankcji karnych, dbają o swoich mieszkańców, trzymają się tego mając na 

uwadze dobro mieszkańców. Radny stwierdził, że ma wrażenie, że podobnie jest 

z tą opinią prawną, która jest taka jak państwu pasuje. Radny powiedział, że 

szkoda że tę opinię prawną otrzymał tak późno – ostatni dzień roboczy, bo nie 

miał czasu się z nią zapoznać dokładnie i się nie mógł się do niej ustosunkować. 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że możliwy był kontakt z radcą 

prawnym w kwestii tego projektu uchwały, którego jesteście autorami i razem              

z nim dokładnie temat tej uchwały mogliście przepracować i doprecyzować. 

 

Radny Rafał Baran stwierdził, że na przyszłość będzie o tym pamiętał, bo nie 

wiedział że może. Radny jeszcze odniósł się do opinii Wójt – cyt. 

„…Zastosowanie zwolnienia w wysokości 5 zł od mieszkańca – jak zostało to 

zaproponowane w przedstawionym przez Radnych projekcie uchwały, nie jest 

proporcjonalne do ponoszonych kosztów na gospodarowanie tych odpadów.”… 

Radny powiedział, zgadzam się, jest proporcjonalne do poniesionych kosztów 

jest nieproporcjonalny do wyników pochodzących ze wzoru, który państwo 

stosują. Wzór obciążający wszystkich mieszkańców jest zły, ponieważ nie 

wszyscy go stosują. Radny nawiązał do założeń, że Gmina nie powinna na 

gospodarce odpadami zarabiać ani do tej działalności dokładać. Zdaniem 

radnego Gmina na niczym nie może zarabiać, ale może umiejętnie dokonywać 

przesunięć w dochodach na inne działy budżetu lub inną działalność w zakresie 

gospodarki odpadami. Na koniec wypowiedzi radny stwierdził, że ma nadzieję 

że te dwie uchwały zostały porównane i która uchwała jest łatwiejsza do 

interpretacji? Nasza propozycja zawierająca konkretny zapis dotyczący 

zwolnień za kompostowanie czy obowiązująca, zgodnie z którą zwolnienie 

przysługuje dla właściciela nieruchomości. Interpretując obowiązującą uchwałę 

na przykładzie radnego, który jest właścicielem nieruchomości jak również                 

i jego żona. Radny spytał czy w tej sytuacji może zastosować 10 zł zniżki. 

Radny podał inny przykład: mąż właściciel chce kompostownik, a żona 



właścicielka chce oddawać worki z bioodpadami, jak to zinterpretować. Radny 

stwierdził, macie do wyboru: obowiązującą, która może być źle zinterpretowana 

z niekorzyścią dla mieszkańców naszą propozycję, która jest korzystna dla 

mieszkańców a w perspektywie czasu może być korzystna również dla budżetu 

gminy oraz całego systemu gospodarki odpadami w naszej Gminie. Radny 

podziękował za głos. 

 

- Radna Maria Syktus stwierdziła, że jest bardzo zdziwiona tym co tu usłyszała, 

Radny Wontor mówi o uczciwości i odnosi się do praw mojżeszowych chroniąc 

tych którzy oszukują. Jak to jest w praktyce. Radna stwierdziła, że obserwuje 

małe ilości oddawanych odpadów selektywnych i zastanawia ją to bo przecież   

w obecnych czasach produkcja opakowań jest olbrzymia. Radna zaproponowała, 

aby skupić się dokładnie na edukacji w tym zakresie. Przedłożony projekt 

uchwały przez projektodawców ogranicza się tylko do bioodpadów                            

i zastosowaniu zniżki za kompostowanie. Radna zapytała kto zapłaci za śmieci 

wyrzucane do lasów, przydrożnych rowów czy np. za świetlicą w Czarnowie. 

Radna zapytała: jak te śmieci się tam znalazły i kto zapłaci za to? Wszyscy mają 

kosze, zdaniem radnych projektodawców gmina ma sprawdzić czy wszyscy 

mają podpisane umowy, no to jak te śmieci w Czarnowie się znalazły za 

świetlicą, bo radna przyjmuje, że wszyscy mają tę kwestię uregulowaną. Radna 

poinformowała, że jadąc do Sienna odkryła  dużą ilość śmieci tam porzuconych 

i kto ma je posprzątać. Powiat się nie poczuwa do tego obowiązku a Gmina 

powie dlaczego my! My za te śmieci zapłacimy ostatecznie. Na koniec radna 

stwierdziła, że można by skonsultować z radcą prawnym takie sytuacje, bo na 

koniec roku znowu będzie uchwalać stawki za odpady komunalne i ten temat 

wróci oraz zastanowić się nad prowadzeniem skutecznej edukacji w temacie 

śmieci. Radna dodała, że są mieszkańcy którzy uczcicie segregują śmieci, 

posiadają kompostowniki i dokonują regularnych opłat, ale jest też problem nad 

którym należy się dokładnie zastanowić jak go rozwiązać. Radna podziękowała 

za głos. 

 

Z uwagi na brak dalszej dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

jawne podjęcie  uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami oraz ustalenia wysokości tej opłaty i ustalenia stawek 

za pojemniki na terenie Gminy Górzyca. 

 

Ww. uchwała nie została podjęta przez radnych w głosowaniu jawnym, wynik 

głosowania: 4 głosami „za” przy 6 głosach „przeciw” i 2 głosach 

„wstrzymujących się”. 

 

Ad. 9 

Projekt uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego 



 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy Anna Kwiek-Judycka. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformowała, że opinia Komisji Sfery Socjalnej 

w dniu 21 czerwca 2021 r. była pozytywna i otworzył dyskusję. 

 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne 

podjęcie  uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji  o dochodach gospodarstwa domowego  

 

Ww. uchwała Nr XXIX.161.2021 została podjęta 12 głosami „za” przy 0 głosów 

„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących” /kopia uchwały stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad. 10 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu nr 1 do 

porozumienia z dnia 9 stycznia 2020 r. w sprawie powierzenia miastu Kostrzyn 

nad Odrą części zadania publicznego w postaci "Zapewnienia opieki nad 

bezdomnymi psami i zapobieganiu bezdomności psów poprzez prowadzenie 

schroniska dla zwierząt w Górzycy". 

 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy Anna Kwiek-Judycka. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że opinia Komisji Sfery Socjalnej 

w dniu 21 czerwca 2021 r. była pozytywna i otworzył dyskusję. 

 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne 

podjęcie  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu nr 1 do 

porozumienia z dnia 9 stycznia 2020 r. w sprawie powierzenia miastu Kostrzyn 

nad Odrą części zadania publicznego w postaci "Zapewnienia opieki nad 

bezdomnymi psami i zapobieganiu bezdomności psów poprzez prowadzenie 

schroniska dla zwierząt w Górzycy". 

 

Ww. uchwała Nr XXIX.162.2021 została podjęta 12 głosami „za” przy 0 głosów 

„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących” /kopia uchwały stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. 10a 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości  

położonej w miejscowości Laski Lubuskie stanowiącej własność Gminy      

Górzyca. 

 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy Anna Kwiek-Judycka. 



 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały wprowadzony 

został do porządku obrad sesji w dniu dzisiejszym i otworzył dyskusję. 

 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne 

podjęcie  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

położonej w miejscowości Laski Lubuskie stanowiącej własność Gminy  

Górzyca. 

 

Ww. uchwała Nr XXIX.163.2021 została podjęta 12 głosami „za” przy 0 głosów 

„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących” /kopia uchwały stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. 10b 

Projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa                         

w  Gminie Górzyca na rok szkolny 2021/2022. 

 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy Anna Kwiek-Judycka. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały wprowadzony 

został do porządku obrad sesji w dniu dzisiejszym i otworzył dyskusję. 

 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne 

podjęcie  uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa                   

w Gminie Górzyca na rok szkolny 2021/2022. 

 

Ww. uchwała Nr XXIX.164.2021 została podjęta 12 głosami „za” przy 0 głosów 

„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących” /kopia uchwały stanowi załącznik do 

protokołu . 

 

Ad. 11 

Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej w Górzycy  za 

2020 rok. 

 

Sprawozdanie przedstawił i omówił Kierownik Zakładu Gospodarki 

Komunalnej w Górzycy  Tomasz Stupienko. 

 

Protokół z kontroli Komisji Rewizyjnej odczytała Przewodnicząca Komisji 

Maria Syktus /protokół stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że opinia Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej w dniu  21 czerwca 2021 r. była 

pozytywna i otworzył dyskusję. 



 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne 

przyjęcie  Sprawozdania z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej                      

w Górzycy  za 2020 rok. 

 

Ww. sprawozdanie zostało przyjęte 12 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw”               

i 0 głosów „wstrzymujących” / sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu . 

 

Ad. 12 

Plan działań szkół i Gminnego Ośrodka Kultury w Górzycy w okresie 

wakacyjnym. 

 

Informację przedstawiły i omówiły obecne na posiedzeniu Dyrektorzy Szkół 

Podstawowych: Górzycy – Ewa Thiemann, Czarnowa – Marta Lipok                          

i  Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury Małgorzata Gniewczyńska. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Opinia Komisji Sfery Socjalnej 

w dniu 21 maja 2021 r. była pozytywna i otworzył dyskusję. 

 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne 

przyjęcie  Planu działań szkół i Gminnego Ośrodka Kultury w Górzycy                   

w okresie wakacyjnym. 

 

Ww. plany zostały przyjęte 12 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosów 

„wstrzymujących” /sprawozdania stanowią załącznik do niniejszego protokołu . 

 

Ad. 12 

Pisemne interpelacje i zapytania radnych. 

 

Radni nie złożyli żadnych interpelacji i zapytań. 

 

Ad. 13 

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o treści złożonych interpelacji                 

i zapytań od poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na nie.  

 

-Przewodniczący Rady Gminy odczytał odpowiedź na zapytanie radnego 

Adriana Sulmińskiego zgłoszone na sesji w miesiącu maj 2021 r. /kopia 

odpowiedzi stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 14 

Wolne wnioski i informacje. 

 



- Radny Rafał Baran zadał pytanie dotyczące dowozu uczestników Dziennego 

Domu Pobytu do Górzycy ul. Różana, czy od  września te dowozy gmina będzie 

w dalszym ciągu zapewniała bo są informacje że jednak nie? 

Wójt odpowiedział, że jest to inicjatywa Dzienny Dom Pobytu w Górzycy jest 

to inicjatywa Fundacji Collegium Polonicum w Słubicach, Gmina na wniosek 

Pani Prezes Fundacji zapewniła dowozy uczestnikom tego Domu jednak                         

z uwagi na pandemię nie trwało to długo. Obecnie czekamy na wniosek                          

i propozycje Pani Prezes w tym temacie i dopiero wtedy będziemy mogli te 

dowozy wkomponować w nasze możliwości transportowe.  Jesteśmy otwarci na 

pomoc. Inicjatywa i prowadzenie tego Domu jest w gestii Fundacji i czekamy na 

propozycje z ich strony.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy przekazał informacje dotyczące obowiązku 

Narodowego Spisu Powszechnego. 

 

Ad. 14 

Sprawozdania komisji Rady o ich pracach w okresie międzysesyjnym lub                    

w sprawach projektów uchwał. 

 

Komisje nie złożyły sprawozdań. 

 

Ad. 15 

Zakończenie obrad XXIX sesji Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że z uwagi na wyczerpanie 

porządku obrad sesji Rady Gminy i brak dalszej dyskusji  zakończył  XXIX 

sesję Rady Gminy.  /godz. 16
10

 

 

Transmisja zarejestrowana na płycie dvd / stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Zbiorcze zestawienia wszystkich głosowań stanowią załącznik do niniejszego 

protokołu. 

   

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała Grażyna Markowska.  

        Przewodniczący Rady 

        (-)Krzysztof Bańka 
  
 
  
 


